
Referat 

FOA Fag og Arbejde Vendsyssel. 

Bestyrelsesmøde mandag den 8. maj 2023 

FIUSYS. nr. 9501-23-08-00 

Mødet startede kl. 8.30 

Mødet sluttede kl. 14.05 

Mødet afholdes i afdelingens lokaler i Hjørring 

Møde deltager: 

Leif Risgaard Jensen LRJ Maibritt Jensen MJ 

Lene Berendt LB Lene Svenningsen LS 

Lene E. Nielsen LN Mette Panum Andersen M PA 

Louise Djernæs LD Kristina Bredal KB 

Anne Thøgersen AT Maybritt Pedersen MP 

Anette  Seidler  AS Anja Møller Engemann AME 

Elsebeth Nielsen EN Dorthe Stokholm Olsen DSO 

Aase Dissing Povlsen AaP Helle Skyttegaard HS 

Kristine Skovsmose Bottage KSB 

- Elsebeth Nielsen og Kristina Bredal deltog fra Kl. 9.00 under pkt. 5. 

- Louise Djernæs forlod mødet mellem 13.00 - 13.30 - under pkt. 11 

Anne Thøgersen forlod mødet kl. 13.30 - under pkt. 11 

Dagsorden: 

1) Valg af mødeleder. 

a) Indstilling: Lene Berendt 

b) Beslutning: Lene Berendt blev valgt 
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2) Godkendelse af dagsorden: 

a) Indstilling: Dagsordenen godkendes 

b) Beslutning: Dagsorden blev godkendt 

3) Godkendelse af referat fra 10. marts 2023 
	

Bilag: log 2 

a) Indstilling: DL indstiller at referatet gennemgås og godkendes 

b) Beslutning: Referatet blev godkendt. 

4) Forretningsorden for afdelingsbestyrelsesmøder i FOA Vendsyssel 
	

Bilag: 3 

a) Indstilling: 

Bestyrelsen gennemgår forretningsordenen og tilretter efter behov. 

Pkt. 11 bliver ændret med ny tekst, så der kommer til at stå at referatet udsendes 

til næstkommende bestyrelsesmøde for godkendelse, hvorefter det lægges på 

hjemmesiden. 

Forretningsordenen behandles med de nævnte rettelser på det næste 

bestyrelsesmøde. 

stk. 4 ændres til: Suppleanter deltager fast på alle bestyrelsesmøder - dog uden 

stemmeret. 

5) økonomi: Budgetopfølgning pr. 31. marts 2023 	 Bilag: 4 og 5 

a) Indstilling: DL indstiller, at bestyrelsen tager budgetopfølgningen til efterretning 

b) Beslutning: Formanden gennemgik budgetopfølgningen for 1. kvartal ultimo marts 

2023. 

Budgetopfølgningen viser et budgetunderskud på 37.200, som primært skyldes 

løntilgodehavende i forbundet for Dorte Porsborgs forbrug af timer i 

ringeprojektet- som aflønnes af forbundet, men hvor der ikke er indhentet 

refusion. 
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Uddannelsesmidlerne viser et mer forbrug på kr. 147.623 i forhold til 2022-2023 

Rammen for antal uddannelsesdage er næsten nået for året. 

Den samlede rammeperiode er til udgangen af 2024. 

Bestyrelsen tog budgetopfølgningen til efterretning. 

6) Generalforsamlingen 17. april 2023 

a) Referat for generalforsamlingen. 	 Bilag: 6 

Bestyrelsen godkendte referatet - der bliver lagt på hjemmesiden. 

b) Evaluering af generalforsamlingen 

Bestyrelsen gav tilbagemelding omkring generalforsamlingen til DL ("ris / ros") 

LD foreslog, at der fremover udsendes reminder til de tilmeldte pr.  mail,  en uge 

før afholdelse af afdelingsgeneralforsamlingen, da der var en hel del tilmeldte, der 

ikke mødte op. 

KB spurgte ind til valgperioden for Suppleanter.? Nu da der skal afholdes 

afdelingsgeneralforsamling hvert 2. år. 

DL: Ja, det vil få betydning for perioden - der så bliver 2-årig. 

EN spurgte ind til, om det var muligt at få oplyst hvem der genopstiller og om evt. 

modkandidater. 

Formanden oplyste, at efter opstillingsfristens udløb kan kandidater og 

modkandidater ses på hjemmesiden. Valgbare medlemmer kan stille op til alle de 

poster der er på valg jf. dagsordenen - med 14 dages varsel. 

AAP. Giver udtryk for at det er dejligt, at der kan vælges menige medlemmer til 

stemmeudvalget på generalforsamlingen, så føler man at man er mere med. 

c) Lovændringerne der blev vedtaget - bestyrelsens opgave i den forbindelse 

Udformning af nyt Protokollat nr. 1 - Valg perioder 

Daglig ledelse / Politisk Ledelse udarbejder ny tekst til protokollatet som rettelig 

er nr. 2 vedr. valgperioder. 

Det Nye Protokollat (2) vil herefter blive forelagt bestyrelsen - næste 

bestyrelsesmøde - til godkendelse inden det indføres i afdelingslovene. 



7) Afdelingsbestyrelsesmødet den 12. juni 2023 - ny dato.? 

a) Medbring kalender 

b) Møderække for 2023/2024: - bilag til de nyvalgte 

mandag den 8. maj 2023 

mandag den 12. juni 2023, mødet flyttes til tirsdag den 4. juli 2023 

mandag 21. august 2023 

mandag den 9. oktober 2023 

onsdag den 6. december 2023 

8) Ny valgperiode for FTR / TR Hjørring kommune 

Elsebeth Nielsen indleder punktet. 

Der er et ønsket om valg hvert 4. år fra mange tillidsvalgt i Hjørring Kommune. De 

spørger derfor, om det kan ændres.  

MP  og MPA orienterede om, at Regionen har valg hvert 4. år, og synes det havde 

fungeret godt. 

Der bliver mere ro over det, for de tillidsvalgte, når de har haft uddannelse, og 

kommer tilbage til arbejdspladsen, de får mere erfaring ved at bruge uddannelsen 

over en længere periode, og få mere praktisk viden over en 4-årig periode.  

LS  fortalte ligeledes, at man også i Brønderslev kommune har haft 4-årig 

valgperiode i flere år, og det fungerer godt - perioden følger Byrådsperioden. 

Formanden kommenterede på ønsket. Kan 4-årig valg lade sig gøre i forhold til 

bl.a. 2 årige MED valg på kommunen.? Vi ser flere skift at TR rundt omkring end 

tidligere - fordi medlemmerne skifter arbejdsplads lagt oftere end man gjorde for 

år tilbage. 

FOA Vendsyssel indkalder til møde med tillidsrepræsentanterne (evt. deltager på 

Netværksmøder) vedr. evt. ændret valgperiode, så vi kan høre deres mening -

inden valgene til en ny periode i september/oktober måned 2023. 

Da tiden tillod det - foreslog formanden et nyt pkt. 9, sammen med A - kassen 

Det vedtog bestyrelsen. 
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9) Lov og strukturudvalget. 

Dorte orienterede om udflytning. Det nye A-kassekontor bliver i Aalborg, kontrakten 

er ikke underskrevet endnu - men adressen synes at være fastlagt 

(Havnepromenaden i Aalborg) 

A-kassen er ved at lave kompetence afklaring for medarbejderne. Der skal laves 

aftale med faglig afdeling, vedr. fremtidige møder i afdelingen med medlemmerne, 

samt telefonisk  sparring  mellem A-kassen og faglig afdeling. 

10) Kongres 2023 (20.-23. november 2023 i Aalborg Kongrescenter) 

Overnatning? - Forbundet Ønsker at få oplyst antallet af deltagere fra Nordjylland 

der ønsker overnatning (bindende tilmelding) 

Der er 11 bestyrelsesmedlemmer der ønsker overnatning - 4 ønskede ikke 

overnatning, da de bor tæt på Aalborg, og derfor vil køre hjem for at overnatte. 

Invitation til kongressen sendes til bestyrelsesmedlemmernes  Outlook.  

Afdelingen har 15 delegeret pladser. 

Med de 3 suppleanter, så er vi 16 personer. Derfor blev der blandt de 3 suppleanter 

trukket lod om, hvem der ville blive tilmeldt som tilhørere - og ikke delegeret. 

Anja Møller Engemann tilmeldes som tilhørere sammen med A-kasselederen - med 

overnatning. 

11) Gensidig orientering 

a) A-kasse. 

ledighedstal pr. 1. marts 2023. Der er 56 ledighedsberØrte i FOA Vendsyssel, det 

er færre end februar 2023. Ledighedsgraden er 41. Der er 9 ledige indenfor 

Servicesektoren. 17 indenfor Pædagogisk sektor, og 30 indenfor Social- og 

sundhedssektoren. 

Pr. 1. maj 2023 er reglerne for færdiguddannet elever blevet forringet. For 

dimittenderne vil det få indflydelse på dagpengesatsen i forhold til hvor længe de 

har været medlem af A-kassen, og hvor længe de har været i arbejde. 

Der har været internt tilsyn i A-kassen. Der var stor ros til medarbejderne 

omkring overholdelse/tolkning af lovene i forbindelse med sagsbehandlingen. 
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Team Løn- og Ansættelse v/AT 

Afdelingen har bestilt 100 stk. at den nye fælles vejledning (aftalt mellem KL og 

organisationerne) vedrørende arbejdstidsaftalen for kommunalt ansatte. 

På det Regionale område, er der landet en ny lokal MED aftale der træder i kraft 

maj 2023. 

Team løn er godt med, der er mange opsigelser i øjeblikket, så der er meget travlt 

i teamet. 

Team tillidsvalgte v/LRJ  

Akutmidlerne følges tæt. Orienterede om forskellige grundkurser for de 

tillidsvalgte. Kursusprogram for resten af 2023-2024 indeholder bl.a kurser i den 

nye vejledning - arbejdstidsaftalen. Der er planlagt kursus for de tillidsvalgte om 

organisering. Der afholdes TR konference i næste uge - Regionale TR / FTR - der 

bl.a. omhandler MED aftale, lønprojekter m.m. 

Team arbejdsmarkedsforhold v/LB  

Teamet oplever meget lang sagsbehandlingstid hos Arbejdsskadestyrelsen. De 

første afgørelser med men erstatning i forbindelse med Covid 19 skader er 

kommet. Der afholdes  AMR  konference i starten af oktober 2023 sammen med de 

andre afdelinger i Nordjylland. Der er stadigt mange der forlader arbejdsmarkedet 

i forbindelse med overgang til pension. 

b) Sektorerne 

Social- og sundhedssektoren v/ LID orienterede om forhold for elever indenfor 

SOSU-området. TR på specialområdet er indbudt til 2 dages konference i efteråret 

2023. 

Teknik- og servicesektoren v/AS har 2 tillidsvalgte i Hjørring og Brønderslev der er 

stoppet og der er brug for valg af nye. Der har været afholdt Faggruppelandsmøde 

for kost- og servicesektoren i sidste uge - sektoren har endnu ikke fået referat. 

Der har også være afholdt faggruppelandsmøde for Teknik og servicesektoren. 

De 3 sektorer afholder fællesarrangement den 12. juni 2023 med Rene Dahl 

Andersen. 

Pædagogisk sektor v/LEN  har en fuldtallig bestyrelse efter generalforsamlingen 

hvilket er skønt. Der er faggruppelandsmøde i næste uge. Lene deltager. 

på landskonference sammen med FTR for dagplejerne i begge kommuner. 
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c) Bestyrelsesmedlemmer: 

Mette Panum TR-kollegiet på regionshospitalet har der været afholdt TR-møde 

med evaluering af hospitalsmedhjælpere sammen med afdelingen - AT. 

Det var et godt og positivt møde. 

Ny MED aftale på det regionale område. 

MPA har deltaget i faggruppelandsmøde (SOSU) det var rigtig godt, der var 

mange forskellige områder der blev berørt.  

MP  Socialpsykiatrien inden for regionen. 

Der er nedsat udvalg i forbindelse med forhandling af lokalløn. 

Maybritt er blevet bedt om at undervise nye kollegaer der ansættes i 

socialpsykiatrien i organisatorisk arbejdsmiljø. Der var fokus på 

faggruppelandsmødet om borger der er over eller under 18 år og hvordan de 

bliver flyttet i forhold til hvor de skal bo fremover.  MP  er med i et 

ansættelsesudvalg i forhold til ansættelse af nye medarbejdere på Solsiden. 

AAP. har pr. 1. maj 2023 fået nyt arbejde på Havglimt i Hirtshals på det private 

område. AAP havde læst i referater fra kommunen inden hun stoppede, at der er 

store besparelser på vej svarende til 1 til 2 personer på ældrecentrene.? 

EN orienterede om vikarbudgettet i kommunen, der vil være fuldt opbrugt når året 

er omme, og det vil give et kæmpe underskud. Der har været afholdt 

budgetseminar hvor der blev budt ind med spareforslag om besparelser inden for 

bl.a. handicapområdet. Der er en del nye ansættelser inden for hjemmeplejen. 

Flere hænder kan give mindre sygefravær. 

KB på dagpleje- og det pædagogisk område er der også flere forslag og ønsker til 

arbejdstid. Skal have ny direktør indenfor børne og kulturområdet i Hjørring 

Kommune. 

d) Daglig ledelse. 

Lene Berendt orienterede om, at afdelingen lukker kontoret 1. juni 2023 på grund 

af personalearrangement. 

Leif Risgaard Jensen og Anne Thøgersen skal på webinar den 11. maj 9-10 om OK 

24 krav. 
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Den 28. september 2023 afholdes der medlemsmøde i Aalborg kongres Center om 

overenskomstkrav.  MP  vil gerne have at der kommer medlemsmøder ude på 

arbejdspladserne i forbindelse med 0K24, på regionshospitalet. 

MI og EN vil gerne have et medlemsmøde i Vrå, da det kan være lidt svært at 

komme ud på de forskellige arbejdspladser af hensyn til borgerne.  

MP  ønsker også at man på det regionale område mødes ude på arbejdspladsen. 

LEN synes det vil være en god ide at sende postkort ud som medlemmerne kan 

udfyldes med ønsker, hvis de ikke har mulighed for at deltage i møderne. Der var 

forslag om både dag og aftenmøder. 

Fristen for indsendelse af krav til 0K24 er 1. oktober 2023. MJ vil gerne have 

tilsendt materiale ude til arbejdspladserne, som medlemmerne kan udfylde med 

forslag, som så bliver sendt ind til sektorerne i afdelingen.  

MP  vil gerne høre hvornår materiale til 0K24 kommer ud. Formanden sagde, ar 

afdelingen ville være meget klogere efter mødet med forbundet den 11. maj 23. 

Formanden mindede om gavekort konkurrencen (300,00 kr) for indmeldelse af et 

nyt medlem og link i forbindelse med indmeldelse af nye medlemmer. 

FOAs fagblad, vil blive lanceret mere elektronisk. 

Louise Djernæs var væk fra 13.00 - 13.30 

Anne ThØgersen forlod mødet kl. 13.30 

12) Gennemgang af referater 

a) HB: Dateret 11.04.2023 Intet at bemærke 	 Bilag: 7 

b) HU Hjørring: Dateret 11.04.2023 Intet at bemærke 	 Bilag: 8 

C) HU Brønderslev: Intet siden sidst 	 Bilag: 

d) HU Regionen: Dateret 13.04.2023 intet at bemærke 	 Bilag: 9 

e) Servicesektoren: Dateret 15.12.2022 intet at bemærke 	Bilag: 10 

f) Pædagogisk sektor: Intet siden 29.11.2022 	 Bilag: 

g) Social- og sundhedssektor: Intet siden 07.12.2022 	 Bilag: 

Dorthe forlod mødet kl. 13.50 



13) Lukket punkt 

14) Eventuelt 

Formanden orienterede om afholdelse af folkemødet 2023. Maybritt ville høre om 

det var muligt, at afdelingsbestyrelsen deltager på folkemødet - på Bornholm, der 

kunne evt. afholdes et bestyrelsesmøde samtidig. 

Formanden sagde at flere afdelinger deltog på folkemødet - men påpegede også, at 

det efterhånden var blevet meget dyrt at deltage - hvilket gjorde at flere afdelinger 

sagde fra. 

Formanden synes at det skulle drøftes i bestyrelsen - med hensyn til 2024. 

Hvordan har det været for de to nye suppleanter at deltage i bestyrelsesmødet.? 

Kristine og Helle synes det har været spændene her første gang, og de glæder sig 

begge til at deltage i de kommende møder. 

Næste møde, som er flyttet til: 

Tirsdag den 4. juli 2023 

(Oprindeligt mandag den 12. juni 2023) 

Husk at melde afbud til Mette Kabbeltved Pedersen mkpe@foa.dk  i god tid, 

hvis du ikke kan deltage. 
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Dato 1p / ~ 2023 

Lene Berendt 

mødeleder 

 

Mette Kabbeltved Pedersen 

 

referent 
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